
P R O T O K Ó Ł 
z obrad VIII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 28 czerwca 2007 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni 
- Sołtysi 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy 
-  Zaproszeni goście – Starosta Radziejowski Marian Zieliński 
- pracownicy obsługujący sesję 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski dokonał otwarcia VIII Sesji 
Rady Gminy, witając wszystkich obecnych, po czym przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 

2. Projekt uchwały w sprawie „przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Radziejów na lata 2007-2013” w tym dyskusja i głosowanie w sprawie 
wspólnej (powiatowej) inwestycji budowy krytej pływalni w Radziejowie: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie „zasad przyznawania dopłat dla nauczycieli, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Radziejów, 
korzystających z różnych form kształcenia i dokształcania 
zawodowego”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

4. Projekt uchwały w sprawie „przyjęcia Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

5. Projekt uchwały w sprawie „powołania Zespołu do spraw wyboru 
ławników”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 
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6. Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na wynajem lokalu 
użytkowego w drodze bezprzetargowej”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

7. Projekt uchwały w sprawie „zaciągnięcia długoterminowego kredytu”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie: 
a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 
 

9. Dyskusja. 
 
10. Składanie wniosków i interpelacji. 
 
11. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad 1 a, b, c)  Wg listy obecności w obradach uczestniczyło 15 radnych. Sesja 
jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Mirosław Linowiecki 
14 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad VII sesji zostały wyłożone do wglądu bez odczytania. 
 
Ad. 2 a i b) Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Starostę Mariana 
Zielińskiego o szczegółowe informacje dotyczące projektu budowy powiatowej 
krytej pływalni w szczególności dotyczące kosztów tej inwestycji.  
Starosta Radziejowski Marian Zieliński poinformował zebranych, ze od kilku 
miesięcy toczą się rozmowy i negocjacje na temat wspólnej inwestycji 
w naszym powiecie. Uzgodniono, że jeżeli dojdzie do budowy basenu to 
koszty będą dzielone w zależności od ilości uczniów w danej gminie gdyż jest 
w tej kwestii duże zróżnicowanie i w związku z tym będzie to 
najsprawiedliwszy podział. Koszt całkowity budowy basenu będzie wynosił 
około 15 mln zł. Inwestycja dzielona jest na 8 części i w 1/8 będzie stanowiła 
majątek danej gminy. Starostwo zrobi wszystko, aby udział własny środków w 
budowie basenu był minimalny. Jeżeli zostaną pozyskane środki ze 
wszystkich możliwych źródeł w wysokości 80% – 85% to wówczas dopiero 
przystąpimy do realizacji projektu. Bez tych środków nie ma mowy o 
inwestycji. Marszałek podjął decyzje, że partnerem do rozmów z danego 
powiatu jest Starosta i jeżeli będą inwestycje, gdzie wszyscy partnerzy lokalni 
uczestniczą w inwestycji to ma to duże szanse powodzenia. Pływalnia nie 
będzie przynosiła zysków, ma ona służyć dzieciom naszego powiatu. Idea jest 
taka, że dzieci będą korzystać z pływalni za darmo, natomiast gmina będzie 
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płaciła za dzieci ze swojego terenu. Koszty utrzymania pływalni też będą 
znaczne i też dzielone wg ilości dzieci w danej gminie. Pan Starosta poprosił, 
aby znieś punkt dotyczący budowy basenu z porządku obrad i nie 
podejmować w tej sprawie żadnych decyzji na tej sesji. Należy to spokojnie 
rozważyć. 
Radny K. Skupniewicz – kto będzie właścicielem tej pływalni i gospodarzem 
jeżeli pływalna powstanie na trenie miasta. Inicjatywa jest dobra, ale co 
będzie, jeżeli np. Starosta następny sprzeda pływalnię to, co gmina z tego 
będzie miała. 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – podziękował Panu staroście za wyjaśnienia 
oraz przychylne przyjęcie uwag. Wyjaśnił, że w przypadku sprzedaży obiektu 
gmina będzie miała swój udział w basenie i będzie on proporcjonalnie wart na 
daną chwilę tyle ile warta będzie cała inwestycja. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski stwierdził, że do dyskusji na ten temat wrócimy 
pod koniec roku, kiedy to prawdopodobnie będzie więcej konkretnych 
informacji od Pana Starosty na temat finansowania inwestycji. 
 
Radny Jan Odważny uważa, że inicjatywa jest dobra, ale nie wie jak do tego 
ustosunkuje się nasze społeczeństwo, czy nie lepiej było by przeznaczyć 
środki na drogi, które są w znacznej mierze w fatalnym stanie. Z dróg 
korzystają wszyscy mieszkań natomiast z basenu korzystałyby głównie nasze 
dzieci. Gmina nasza ma w tej chwili inne bardzo ważne potrzeby inwestycyjne 
jak przebudowa hydroforni w Płowcach na realizację, której potrzebne będą 
znaczne środki. 
 
Radny Mirosław Linowiecki –stwierdził, że idea budowy basenu jest celowa, 
ale związana z bardzo dużymi nakładami finansowymi w związku z tym zwrócił 
się z pytaniem do Pana Starosty, jakie są realne szanse pozyskania środków 
unijnych. 
 
Starosta Radziejowski Marian Zieliński – dziś nie wiadomo kto otrzyma i 
w jakiej wysokości dofinansowanie. Podkreślił, że bez zagwarantowania 
dotacji w odpowiedniej wielkości powiat wycofa się z tej inwestycji. 
  
 
Projekt uchwały w sprawie „przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007-
2013” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian 
Bandyszewski. 
Wójt Gminy stwierdził, że w programie są zawarte te wszystkie inwestycje, 
które w najbliższych latach powinny być realizowane i na które bez tego planu 
nie można pozyskać dotacji z unii europejskiej. W razie potrzeby program 
można znowelizować. W programie nie została ujęta budowa krytej pływalni. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 3 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zasad przyznawania dopłat dla 
nauczycieli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Radziejów, 
korzystających z różnych form kształcenia i doskonalenia zawodowego” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie „ przyjęcia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Radziejów” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
Radny Krzysztof Nowowiejski zgłosił uwagi do § 8 regulaminu dotyczącego 
terminów wypłat stypendiów. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska – w jakiej formie będzie ta pomoc. 
 
Kierownik SAPO Dionizy Wojciechowski - co można kupić za stypendium 
reguluje ustawa i są to np. książki, obuwie sportowe, dresy, strój sportowy. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5 a i b) Projekt uchwały w sprawie „powołania Zespołu do spraw wyboru 
ławników” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Kazimierz 
Skupniewicz. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – powołuje się zespół, który ma przyjmować 
zgłoszenia na ławników, a termin tych zgłoszeń mija w jutrzejszym dniu, jest to 
bardzo krótki termin i kandydaci nie zgromadzą odpowiednich dokumentów. 
 
Sekretarz Gminy Arleta Brochocka – wg uzgodnień z Panią Prezes Sądu 
możemy przyjąć same zgłoszenia do poniedziałku wyłącznie natomiast inne 
dokumenty będzie można uzupełnić w terminie późniejszym. 
Pismo z Sądu wpłynęło dopiero 6 czerwca. 
 
Radny Andrzej Pawlak – należałoby wrócić do poprzedniej tradycji, że 
informacja zostawała przekazywana sołtysom, którzy o tym informowali 
mieszkańców. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 6 a i b) Projekt uchwały w sprawie „ wyrażenia zgody na wynajem lokalu 
użytkowego w drodze bezprzetargowej” odczytał Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwał. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 7 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zaciągnięcia długoterminowego 
kredytu” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – w związku z tym, że chcemy rozpocząć 
modernizacje hydroforni w Płowcach, a w budżecie nie ma tak dużych 
środków to musimy zaciągnąć kredyt. Kredyt możemy zaciągnąć na 
korzystnych warunkach z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi w wysokości 
500 tys. zł i 300 tys. zł z PKO. Będziemy ubiegać się o środki z Unii 
Europejskiej na ten cel, ale nie mamy żadnych zapewnień ani gwarancji, że je 
otrzymamy. Realizacje inwestycji planuje się na dwa lata. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska przekazała, że do tych zmian w budżecie, 
które wcześniej Radni otrzymali należy dodać po stronie dochodów i wydatków 
kwotę 2000 zł na biblioteki oraz 2000 zł na święto w Płowcach jako darowizna 
od PKO BP S.A. Włocławek. Prosiła o przegłosowanie uchwały z tymi 
dodatkowymi zmianami. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 i 10) Wójt Gminy przekazał informacje zebranym o najbliższych planach, 
a mianowicie w poniedziałek zostanie podpisana umowa z Marszałkiem 
Województwa na dofinansowanie drogi do Starego Radziejowa na kwotę 
56000 zł.  
 
Została podpisana umowa z Agencją Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa 
na dofinansowanie kolektora ściekowego dla Broniewa. 
 
Kamienia na drogi nie zabraknie. Jeżeli będzie to możliwe to zgromadzimy 
kamień na placu w Biskupicach, aby był już na przyszły rok. 
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Radny Mirosław Linowiecki – wnioskował o przyjęcie do planu budowę 
kolektora burzowego oraz wymianę chodnika w Płowcach mimo tego, że 
droga jest drogą powiatową. 
 
Wójt Gminy – na spotkaniu z mieszkańcami oraz przedstawicielami powiatu 
w Płowcach wypowiedziałem się za tym, aby gmina dołożyła do wymiany 
chodnika około 30 tys. zł oraz 50 tys. zł na remont drogi. Dojdzie to do skutku 
dopiero w przyszłym roku. 
 
Radny Andrzej Pawlak – na jakim etapie tworzenia jest Spółka Wodna. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – Prezes Spółki Wodnej poinformował, że 
zostały wybrane władze spółki, uchwalony statut, a w chwili obecnej wszystkie 
dokumenty zostały przesłane do rejestracji Katastru Wodnego w Warszawie. 
Na czas organizacji spółki został zatrudniony na umowę o dzieło przez Gminę 
Kierownik. Mamy obecnie 9 osób zatrudnionych na prace interwencyjne, 
którzy pracują na rowach. 
Została ustalona składka w wysokości 12 zł z 1 ha gruntu zmeliorowanego.  
 
Radny Andrzej Pawlak – dlaczego uchwalono tak wysoką stawkę. 
 
Prezes Spółki Krzysztof Nowowiejski - jest to minimalna składka, jeżeli 
będziemy chcieli ubiegać się o dofinansowanie z Unii Europejskiej. Składka 
rozłożona została na dwie raty.  
Zarząd nie pobiera za swoje czynności żadnego wynagrodzenia.  
 
Radny Mirosław Linowiecki stwierdził, że wszystkim osobom zaangażowanym 
w tworzenie Gminnej Spółki Wodnej, która jest naprawdę bardzo potrzeba 
należy podziękować tym bardziej, że nie pobierają za swoje czynności 
żadnego wynagrodzenia, prosił aby nie krytykować ich poczynań lecz 
wspomóc w podjętych działaniach. 
Należy również ostrzec mieszkańców gminy tych, których szamba są 
podłączone do melioracji, aby je odłączyli, gdyż mogą być ukarani. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak podziękował osobom zaangażowanym w 
tworzenie spółki wodnej, obiecał pomoc w wyposażeniu spółki. W budżecie 
gminy na przyszły rok zaplanowana będzie również dotacja dla spółki, którą 
będzie można wykorzystać np. na zakup materiałów. 
 
Ad. 11) Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś      Mirosław Linowiecki 


